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کدام زودتر مجوز می گیرند، مدیری یا علیخانی؟
مهر: بـه تازگـی ۲ برنامـه جدیـد از احسـان علیخانـی و مهـران مدیری کـه قرار 
اسـت در شـبکه نمایش خانگی به تولید برسد خبرسـاز شده اسـت. در خبرهایی 
که پیش از این منتشـر شـده بـود علیخانی بـرای سـاخت و اجرای »جوکـر ۲« و 
مدیری برای سـاخت برنامه »اسـکار« اقدام کـرده بود.پیگیری ها از سـاترا حاکی 
از آن اسـت که مهران مدیری بـرای دریافت مجوز برنامه اسـکار، اقدامـات اولیه را 
انجـام داده اسـت و در هفته های گذشـته با حضور در شـورای صدور مجوز سـاترا 
بـا اعضـای شـورا در خصوص ایـن برنامـه گفت وگـو کـرده اسـت. ایـن برنامه در 

سـازمان تنظیم مقـررات رسـانه های صـوت و تصویـر فراگیـر در فضـای مجازی 
در مرحله انجام اسـتعلام و بررسـی محتوایی است.»اسـکار« یک مسـابقه اسـت 
کـه در صـورت صـدور مجـوز سـاترا فصـل اول آن در ۲۰ قسـمت تولیـد خواهد 
شـد.همچنین طبـق پیگیری هـا از سـاترا تـا ایـن لحظه هیـچ درخواسـتی برای 
صـدور مجـوز تولیـد برنامـه »جوکـر ۲« در درگاه ملی صـدور مجوزها یا سـایت 
سـاترا ثبت نشـده اسـت.از دیگر برنامه هایی که به تازگی حاشیه سـاز شـده است 
پخش بخشـی از ۲ قسـمت آخر »چیدمانه« اسـت که سـاترا اعلام کرد که مجوز 

صادره بـرای برنامه چیدمانه بر اسـاس نظر شـورای صدور مجوز سـاترا مشـروط 
به اعمال برخـی اصلاحات در نسـخه ارسـالی به این سـازمان بوده اسـت.با توجه 
به رعایت نشـدن برخـی از اصلاحـات اعلامی از سـوی سـاترا در خصـوص برنامه 
چیدمانـه تذکـر لازم به سـکوهای انتشـار برنامه بـرای اصلاح داده شـده اسـت و 
انجام سـایر اقدامات قانونی بـرای جلوگیری از تخلفـات محتوایی در دسـتور کار 
سـازمان تنظیم  مقـررات رسـانه های صـوت و تصویـر فراگیـر در فضـای مجازی 

قـرار گرفته اسـت.
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نویسنده، امنیت شغلی ندارد!
میزان: اصغر فکور نویسنده کتاب »شمشیر 
لشکر« در مورد مشکلات نویسندگان و نظارت 
بر قوانین در حوزه نشر گفت: اگرچه قوانینی برای 
نویسندگان و حوزه نشر در جهت دفاع از حقوق 
آنان در نظر گرفته شده اما چون اجرایی نمی شود، 
مشکلات متعددی را برای نویسندگان فراهم 
کرده و شرایط فعالیت و تولید محتوا را با دشواری 
روبه رو کرده است.وی ادامه داد: نظارت بر اجرای 
قوانین هرچند ناقصی که در سال های گذشته در 
حوزه نشر در نظر گرفته  شده، تاثیرگذار است؛ 
ازاین رو حضور و ورود قوه قضاییه به این مهم از 
اهمیت ویژه ای برخوردار است.فکور تاکید کرد: 
متاسفانه نویسندگی در کشور ما به عنوان یک 
شغل محسوب نمی شود، از این  رو ساز و کارهای 
لازم برای آن در نظر گرفته نشده و قوانینی هم 
که وجود دارد، ناقص بوده و در بسیاری موارد، 
همان هم به اجرا گذاشته نمی شود. این قوانین 
نیاز به روزرسانی دارد تا بتواند به پشتوانه بازوی 
اجرایی قوه قضاییه منافع نویسندگان را تامین 
کند، بنابراین نیاز است که مسئولان ذی ربط 
در این زمینه تدابیری را در نظر گرفته و به اجرا 

درآورند.
از ناکارآمدی تا نابلدی

 وی وجود انجمن های مدافع نویسندگان 
را ناکارآمد دانست و تصریح کرد: انجمن های 
متعددی برای دفاع از حقوق نویسندگان طی این 
سال ها با عناوین متعدد شکل  گرفته است، اما آنان 
نتوانسته اند حق مطلب را ادا کنند و اهداف در نظر 
گرفته شده را به مرحله اجرا بگذارند، ازاین رو حقوق 
نویسندگان به درستی به اجرا گذاشته نمی شود.

این نویسنده کتاب بی اخلاقی ها را در حوزه نشر 
مورد بررسی قرار داد و بیان کرد:  برخوردهای 
نامناسب با فرهیختگان و بی اخلاقی ها سبب 
دلسرد شدن نویسندگان شده و اگر امروز شاهد 
وجود کتاب در جامعه هستیم، به دلیل علاقه 
مولفان به نگارش است. در این میان حتی برخی از 
دستگاه ها که با نویسندگان در ارتباط هستند نیز 
با بی توجهی به حقوق آنها حرکت می کنند و این 

بسیار نگران کننده است.
لزوم تفکیک

فکور دسته بندی نویسندگان را بر اساس 
شاخص های کارشناسی شده مورد بررسی قرار 
داد و اظهار کرد: لزوم طبقه بندی و دسته بندی 
نویسندگان به منظور شناخته شدن آنها نیاز 
است، بدین ترتیب برخی افراد که خود را نویسنده 
می نامند ولی در این زمینه تخصصی ندارند، وارد 
نمی شوند و درعین حال افراد باسابقه و آثار آنها 

بیشتر معرفی می شود.

کوتاه از هانگژو
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اورکا فیلمی از سحر مصیبی است که مستاصل میان 
ماندن و رفتن مانده. زبان درام را می شناسد، با دوربین 
دوست بوده و مبارزه کردن در داستان را خوب بلد است 
اما هیچ کدام این ها هیچ ربطی به مسئله زنان در کشور 
پیدا نمی کند. ما وقتی در داستان می نویسیم بر اساس 
یک رویداد یا زندگی واقعی یعنی می خواهیم نشان دهیم 
خیلی مسئله داشتیم که این فیلم را ساخته ایم؟ مصیبی 
که پیش از این مستند »صفر تا سکو« را در کارنامه خود 
درج کرده زبان استناد به مدرک را خوب بلد است اما 
زبان پژوهش حسی درباره آن را نمی داند. به نظر من 
سینما برای ستایش زن ساخته شــده نه برای اینکه 
بگوییم او چه موجود ترحم برانگیزی است یا شخصیتش 
را نزول دهیم. سینمایی که مصیبی در »اورکا« از الهام، 
ترانه علیدوستی، نشان می دهد تصویری از یک زن است 
که بسیار باید به حال او دلسوزاند که چرا در چنین زمان 
و مکانی زیسته و چگونگی این دلسوزاندن خیلی هم 

اگزجره شده است.
سونامی

در یادداشت های پیشین خود به این مهم اشاره 
کرده ام که ســینما در ایران با نمایش دادن چهره ای 
مفلوک و درمانده از یک زن سعی در قهرمان ساختن 
از او در پایان ها دارد. »عرق ســرد« سهیل بیرقی را به 
یاد آورید. در آن فیلم مرد می خواهد با قلدری جلوی 
پیشرفت زنی را بگیرد که دلخوشی اش بازی فوتسال 
اســت، باران کوثری، بعد کســی مثل ناظم ها، سحر 

دولتشاهی، هردفعه قبل بازی نکاتی را به او و دوستانش 
گوشزد می کند که خوراک غربی ها است. در »اورکا« نیز 
الهام رابطه اش با پدرش در همین وجه است. پدری که 
بلد نیست چگونه به دخترش بگوید من بهترین را برای 
تو می خواهم. فرهنگ توسط زن آفریده خواهد شد. در 
جامعه تنها زنان هستند که می توانند باعث پیشرفت یا 
پس رفت فرهنگی شوند. این بسیار قابل قبول است که 
ما برای تبلیغ فرهنگ، تمدن و داشته های خودمان از زن 
ایرانی – اسلامی کوششی نکردیم، اما این به هیچ وجه 
قابل قبول نیســت که زن ایرانی در محدودیتی است 
که واپس گرایان یا بهتر بگویم مردسالاران برای او در 
نظر گرفته اند. فیلم هایی از این دست علاوه بر نبش قبر 
کردن این موضوع به بهانه حق انتخاب و... به جزئیاتی 
اشاره می کنند که حتی می تواند درست باشد اما اشاره 
کردن به آن ها در این مدیوم غلط است. اصولا سینما 
برای راه اندازی یک موج ساخته شده، هرگاه این موج 
برای خود صخره ای در نظر گیرد که درواقع وجود ندارد 
آن ژانر خطرآفرین است و موجب سونامی خواهد شد. 
مخاطب برای اشک ها و بغض شخصیت داستان دلش 
خیلی می سوزد اما دلسوزی واقعی باید برای چیستی این 
خانواده باشد نه چرایی برخورد پدری با فرزندش. در مورد 
فضای داستانی فیلم نمی شود زیاد صحبت کرد چرا که 
فیلم ساز با میان نوشته ابتدایی دهانمان را بسته است 
و مثلا حتی اگر نشان دهد الهام مانند »بیل را بکشِ« 
تارانتینو از همه انتقام می گیرد، مخاطب نباید بگوید 
چرا داستان این گونه شد؛ چون بر اساس واقعیت بوده!. 

موج
فیلم تاثیر گذار است. و بیشتر تاثیرش را از ترحم  

برانگیزی بر دیگران می گیرد. این تاثیر هیچ دستاوردی 
محسوب نمی شــود. این که چگونه سنت و یا مذهب 
باعث عدم پیشرفت و دغدغه مندی های جامعه نسبت 

به شخصیتی شود خیلی بد است. 
تصویر جهان سومی نشان دادن از ایران کار خیلی سختی 
هم نیســت. پدری متمول که ویلا دارد اما همچنان 
تفکراتش بادیه نشینی است. تفکر قطعا هیچ ربطی به 
میزان درآمد کسی ندارد اما افرادی هستند که با افزایش 
درآمدشان تفکرشان نسبت به گذشته تغییر می کند. 
من واقعیتش این است که سینما در ایران را بهانه ای 
برای واپس گرایی فرهنگی می دانم. نه این که سینما 
ذاتا بد باشد. سینمای سیاهی که با اگزجره کردن مسائل 
اجتماعی که باب جایزه گرفتن هستند، حتی اگر اسکار 
هم بگیرد، بی ارزش است. ما سینه چاکان زیادی برای 

کوروش و تخت جمشید و حتی شاهنامه و... داریم اما 
کو پس چرا این سینما وقتی زک اسنایدر »3۰۰« را 
می سازد واکنشی نشــان نمی دهد. این که مثلا اصغر 
فرهادی نمایی نابلدانه در اپُنینگِ »قهرمان« از نقش 
رستم می گیرد چیزی را ثابت نمی کند چرا که هنوز 
دغدغه فرهادی مبارزه برای واپس گرایی است و نقش 
رستم ویترینِ فیلمش. سینما مدیوم بسیار همه گیری 
است و می تواند از کاه کوه بسازد اما سوال این جا است که 
چرا سینما در ایران تبدیل به رویا نمی شود بلکه مدام در 
حال آرزو کردن رویاهای دیگران است؟ من فکر می کنم 
تا مادامی که قرار نباشد به دنبال کارِ فرهنگی برای جامعه 
باشیم و از تربیت و آموزش شروع کنیم دائم آدم هایی 
را می بینیم که نسبت به چیزی معترضند و هردفعه 

سوژه ای را پیدا می کنند.

 وقتی دریا نیز تو را پس می زند
به بهانه پخش نسخه قاچاق سینمایی »اورکا«

شبکه تماشا به جمع طوفان   
الاقصی پیوست

فـارس: همزمـان بـا عملیـات نیروهـای 
عملیـات  نـام  بـا  فلسـطین  مقاومـت 
بـزرگ طوفان الاقصـی در سـرزمین های 
اشـغالی علیـه ارتش رژیـم صهیونیسـتی 
و ایـن پیـروزی تاریخـی مقاومـت سـریال 
»عزالدیـن قسـام« هـر روز سـاعت ۱۸ 
روی آنتـن شـبکه تماشـا می رود.سـریال 
عزالدیـن قسـام، سـریال سـوری بـه 
کارگردانـی هیثـم حقـی و محصول سـال 
۱۹۸۷ اسـت. ایـن سـریال در ژانـر درام و 
حماسـی سـاخته شـده و در آن بازیگـران 
شـناخته شـده و قدیمـی سـوری و لبنانی 
همچـون  اسـعد فـدا، مونـا واصـف، ادیب 
قـدورا، عبدالهـادی الصبـاغ، حسـین 
ابوحمد، جهاد سـعد بازیگران این سـریال 
خاطره انگیز و ماندگار هسـتند.این سریال 
دربـاره زندگـی و مبـارزات عزالدین قسـام 
مبـارزه فلسـطینی اسـت. شـیخ القسـام 
در ایـن دوره تاریخـی از سـوریه، شـهر 
سـاحلی جبله، به فلسـطین آمد و از مقابل 
فرانسـوی ها کـه حکـم اعـدام او را صـادر 
کردنـد، فـرار کرد.شـیخ القسـام شـروع به 
مبارزات خود بر علیه اشـغالگران اسـرائیل 
و انگلیـس کـرد و در سـال ۱۹۲۱ شـیخ 
توانسـت هسـته های مقاومتـی را در برابـر 
اشـغالگری انگلیـس و اسـرائیل ایجاد کند 
که نبردهـا و رویارویی های زیـادی را برای 
آزادسـازی سـرزمین انجـام داد و نهایـت 
شـیخ القسـام و اکثـر اعضـای گروهـش 
بـه شـهادت رسیدند.سـریال »عزالدیـن 
قسـام« هـر روز سـاعت ۱۸ و بازپخـش آن 
سـاعات ۱۲ و ۲۴ از شـبکه تماشـا پخـش 

خواهـد شـد.
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